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MAGYAR VITORLÁS SZÖVETSÉG 
ELNÖKSÉGI ÜLÉS 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Helyszín:  Balatonfüredi Yacht Club, 8230 Balatonfüred, Zákonyi F. u. 2. 

Időpont:  2014. augusztus 8. 18,00 

 

Jelen  
vannak: 

Elnökségi tagok: 

Böröcz István 

Brencsán Ábel 

Damokos László 

Litkey Farkas 

Rutai István 

Siklósi Máté 

Váradi Imre 

Zentai István 

 

Jelen vannak még: 

Holczhauser András főtitkár 

Bakóczy Zsuzsanna 

 

Csernussi Gábor 

Ember Sándor 

Kása Mihály  

Soponyai Géza 

Takács István dr. 

Tusnai Tamásné 

 

 

1. Főtitkári beszámoló ea.: Holczhauser    

András  

2. Pénzügyi beszámoló ea.: Holczhauser    

András 

3. Alapszabály és SzMSz szükséges módosításainak előkészítése 

Határozati javaslat: Az MVSz elnöksége a 2015-ös tavaszi 

ea.: Brencsán 

Ábel 
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közgyűlésen szükségesnek tartja az MVSz Alapszabály és az 

SzMSz szükséges módosításainak előkészítését. Ennek a 

feladatnak az előkészítése érdekében eseti bizottságot hoz létre. 

A bizottság személyi összetételére javaslatot készít a főtitkár, 

amit a következő elnökségi ülésre beterjeszt az elnökség felé 

elfogadásra. 

 

4. Hajóosztályok aktivitása, nyilvántartása az MVSz 
versenyrendszerében 

Határozati javaslat: Az MVSz elnöksége támogatja a VR 

bizottság hajóosztályokra vonatkozó aktivitási, nyilvántartási 

javaslatát a hazai versenyrendszerben, egyben a további 

szakmailag indokolt módosítások előkészítésével megbízza a 

Versenyrendszer Bizottságot. A bizottság tagjai: Hantó István, 

Tusnai Tamásné, Böröcz Bence, Brencsán Ábel, Váradi Imre, 

Holczhauser András és Soponyai Géza. 

 

ea.: Brencsán 

Ábel 

5. A Magyar Vitorlás Szövetség által szakmailag elismert 
vitorlástáborok 

Határozati javaslat: Az MVSz elnöksége bevezeti a „A Magyar 

Vitorlás Szövetség által szakmailag elismert vitorlástábor” 
rendszerét, a mellékelt felhívásban leírtak szerint, valamint 
megalakítja a Képző Bizottságot, melynek tagjai: Sigmond 
András, Brencsán Ábel és Hodács Attila. 

ea.: Brencsán 

Ábel 

6. A Technikai bizottság működésének fejlesztése 

Határozati javaslat:  
Az MVSz elnöksége szükségesnek tartja a Technikai bizottság 
feladatait, működési rendjét áttekinteni, valamint annak 
létszámát megfelelő szakemberekkel kibővíteni. A bizottság 
fejlesztésére és személyi összetételére vonatkozó javaslat 
elkészítésével megbízza a főtitkárt. 

ea.: Brencsán 

Ábel 

7. Kékszalag beszámoló ea.: Holczhauser    

András 

8. A Versenysport bizottság javaslata a válogatási elvek 
módosításáról és a támogatási rendszer megváltoztatásáról. 
Határozati javaslat: 
Az MVSz elnöksége támogatja a VB által elfogadott módosítási 
javaslatokat. 

ea.: Rutai István 

 Egyebek 
   ORC 
   Yardstick 

 

Gerendy Zoltán, a Balatonfüredi YC elnöke köszönti a jelenlévőket. 

Dr. Kollár Lajos elnök távollétében Rutai István elnökségi tag látja el a levezető elnöki 
teendőket.  
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1. napirendi pont: Főtitkári beszámoló 
 
Időszak: 2014. június 5. – július 31. 
 

Laser Radial korosztályos Vb 

Érdi Mária és Vadnai Jonatán Laser Radial U17 világbajnoki címet szerzett. Emellett Mári még 

az U19-ben is ezüstérmet szerzett a 81 hajós mezőnyben, míg Vadnai Jonatán az 5. helyen 

végzett a 159 versenyzőt felvonultató ifjúsági világbajnokságon! 

Ez idén a harmadik világbajnoki címünk. 

Nanjing 

Fogadalomtétel 

Az ifjúsági olimpiára induló magyar csapat fogadalomtételi ceremóniáján július 31-én részt vett 

dr. Kollár Lajos elnök és Brencsán Ábel versenysport manager.  Az utazó keret Csomai József 

edző, Érdi Mária és Vadnai Jonatán. A játékokon versenybíróként vesz majd részt Böröcz 

Bence.    

ISAF edzőképzés bevezetése 

A NOB támogatja törekvéseinket 

Hosszas egyeztetéseket követően a MOB illetékesei megkapták Lausanne-ból a NOB támogatói 
nyilatkozatát a ISAF Technical Training for Coaches magyarországi bevezetése kapcsán. A 
szükséges adatlapokat, program terveket, költségvetést az MVSz eljutatta MOB-on keresztül a 
NOB-hoz. Terveink szerint a nemzetközi szakemberek bevonásával október közepén 
Balatonfüreden kerül megrendezésre az első oktatói tábor.  
 
EMMI/MOB 

Sportági felzárkóztató program 

A 16 kiemelt sportág elszámolása lassan, nehézkesen zajlik. Várhatóan szeptember folyamán 

kerülhet sor az MVSz programjának előterjesztésére. A felzárkóztatási keretből 

költségvetéséhez képest jelentős forrásokhoz juthat az MVSz. Ezt szem előtt  Brencsán Ábel 

versenysport manager megkezdte az anyagok összeállítását, melyek többek között érintik a 

verseny- és utánpótlás sport, a szakemberképzés és a tömegbázis növelés kérdésköreit és az 

eddig elért eredményeit. A beadandó anyagot rendszerezés után augusztus folyamán kívánjuk 

véglegesíteni. 

 
LáriFári rendezvény  
 
Down szindrómás gyerekek vitorláztatása 

Az MVSz és a LáriFári Alapítvány szervezésében megrendezett karitatív vitorlás sorozat 

második állomásán a down szindrómás gyerekeket és családjaikat látta vendégül a 
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balatonfüredi Hajógyári Kikötő.  A rendezvényen több mint 100 érintett tölthetett el egy 

felejthetetlen napot a Balatonon. Köszönjük a támogatók, az önkéntesek önzetlen segítségét! 

2014. augusztus 7-én az SOS Gyermekfalu lakóit láttuk vendégül a balatonfüredi Szövi telepen. 

 

Nagyhajós Bajnokság 

Két pályán, hét osztály 

A Nagyhajó Bajnokság előkészületei a tervezettnek megfelelően haladtak. A két pályán 

megrendezésre kerülő bajnokságon hét hajóosztály, mintegy 250 versenyzőjére számított a 

rendezőség. 

Ehhez képest a nevezők száma csalódást okozott. 47 egység 177 versenyzője állt rajthoz a 

bajnokságon, csupán két hajóosztályban – 11m OD és E30 – lehetett magyar bajnoki címet 

kiosztani, a többi osztályban nem volt meg a szükséges létszám. 

A jövőben mindenképpen átgondolást igényel, hogy milyen módon rendezzük meg ezeket a 

versenyeket. 

 

46. Kékszalag Audi Nagydíj 

Rekordidő 

A Kékszalag Audi Nagydíjat Józsa Márton és csapata által vezetett Fifty-Fifty katamarán 7 óra 

13 perc 57 másodperces új rekordidővel nyerte. Megdőlt a Nemere II 59 éves rekordja is, az 

egytestű hajók között. A Király Zsolt vezette Raffica 9 óra 56 perc 46 másodperces fantasztikus 

eredménnyel ért célba. A versenyen rajthoz állt 522 hajóból 404 egység futott be. A versenyen 

kihívást jelentett a szokatlanul hűvös idő mellett az éjszaka folyamán viharossá fokozódó É- 

ÉNY szél. 

2. napirendi pont: Pénzügyi beszámoló 
 
A főtitkár tájékoztatja az elnökséget a Szövetség pénzügyi helyzetéről, a Kékszalag kapcsán 
még várható bevételekről, a MOB-nál már elnyert, de még elszámolásra váró tételekről, illetve a 
versenysportban történő kifizetésekről. 
A főtitkár a korábbinál kedvezőbbnek ítéli meg a Szövetség pénzügyi helyzetét. 
 
Az elnökség mindkét beszámolót egyhangúlag elfogadta. 
 
3. napirendi pont: Alapszabály és SzMSz szükséges módosításának előkészítése 
 
Brencsán Ábel: A legutóbbi, májusi közgyűlésre – időhiány miatt – csak a legszükségesebb 
változások kerültek be az Alapszabályba. Ennél egy lényegesen átfogóbb változtatásra lenne 
szükség. Ahhoz, hogy a következő rendes évi közgyűlésre egy kidolgozott anyag kerülhessen a 
tagság elé, már most el kell kezdeni a munkát, fel kell állnia a bizottságnak. 
Tusnai Gabi: Az elnökségnek kell eldönteni, hogy milyen változtatásokat szeretne végrehajtani, 
ezután kell ezt összhangba hozni az Alapszabállyal és a Spottörvénnyel. 
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Határozati javaslat: Az MVSz elnöksége a 2015-ös tavaszi közgyűlésen szükségesnek tartja az 

MVSz Alapszabály és az SzMSz szükséges módosításainak előkészítését. Ennek a feladatnak 

az előkészítése érdekében eseti bizottságot hoz létre. A bizottság személyi összetételére 

javaslatot készít a főtitkár, amit a következő elnökségi ülésre beterjeszt az elnökség felé 

elfogadásra. 

 

Név 

54/2014 (08.08) sz. 

határozat 

 igen nem tartózkodik 

Dr. Kollár Lajos - - - 

    

Böröcz István x   

Brencsán Ábel x   

Damokos László x   

Litkey Farkas - - - 

Papp István - - - 

Rutai István x   

Siklósi Máté x   

Sükösd Balázs - - - 

Váradi Imre x   

Wossala György - - - 

Zentai István x   

 
 
4. napirendi pont: Hajóosztályok aktivitása, nyilvántartása az MVSz 

versenyrendszerében 
 

Brencsán Ábel: A jelenlegi versenyrendszer, az összes ezzel foglalkozó bizottság véleménye 

szerint (Nagyhajós, Versenyrendező és Versenybíró bizottság) korrekcióra szorul. A bizottságok 

vezetőinek javaslata a következő: 

1. Hajóosztályok 
 

1.1. Az osztályszövetségek minden év október 31-ig pályázhatnak a következő évi 
hajóosztály státuszra. 

1.2. A pályázatnak tartalmaznia kell 
1.2.1. az osztályszövetség nevét, levelezési címét, és ha van, weboldalának címét, 
1.2.2. az osztályszövetség elnökének nevét, telefon és e-mail elérhetőségét, 
1.2.3. a hatályos osztályszabályokat, 
1.2.4. az osztályszövetség felmérőjének nevét, telefon és e-mail elérhetőségét, 
1.2.5. a tárgyévben tartott legalább egy osztályszövetségi gyűlés jegyzőkönyvét, 
1.2.6. az olimpiai- és utánpótlás hajóosztályok kivételével a hajóosztály-jelölt jelentését 

az osztály tárgyévben történt aktivitásáról. 
1.3. A pályázati adatlap letölthető a Magyar Vitorlás Szövetség weboldaláról, valamint a 

Magyar Vitorlás Szövetség titkársága az aktuálisan nyilvántartott hajóosztályok 
osztályszövetségei számára október 1-ig e-mail formájában rendelkezésre bocsátja azt. 
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1.4. A hajóosztály jelölt aktivitásáról szóló jelentésnek tartalmaznia kell legalább három 
olyan, a tárgyévben rendezett versenyt – az országos bajnokságon kívül –, amelyen 10 
m hajóhossz felett legalább hat és 10 m alatti hosszúságú hajók esetén legalább nyolc 
osztálybeli egység részt vett. Egy versenyen résztvevőnek kell tekinteni az aktivitás 
szempontjából azokat az egységeket, amelyek a megrendezett futamok legalább felén 
rajthoz álltak. 

1.5. A pályázatok elbírálásáról a Magyar Vitorlás Szövetség elnöksége a tárgyév november 
15-ig, de legkésőbb a következő elnökségi ülésen dönt, a döntést elnökségi határozat 
formájában közli. 

1.6. A hajóosztály státusz egy pályázattal a következő évadra nyerhető el. 
1.7. A hajóosztályok jogosultak éves ranglista és minősítés nyilvántartására, valamint az 

MVSz Országos Bajnokságot rendez a részükre. Az éves ranglista és minősítés 
számításának alapjául szolgáló versenyeket az osztályszövetség legkésőbb február 28-
ig jelölje ki, és továbbítsa ezen információt a Magyar Vitorlás Szövetség titkársága felé. 
Ezt a feltételt nem teljesítő hajóosztályok hajóosztály státusza az adott évre megszűnik. 

1.8. A hajóosztály státusszal nem rendelkező hajók az évadban előnyszám szerint kerülnek 
értékelésre.   

1.9. Az hajóosztályok osztályszövetségei vállalják, hogy a pályázatban benyújtott kapcsolati 
adatokban és az osztályszabályokban bekövetkező változásokról a lehető leghamarabb 
értesítik a Magyar Vitorlás Szövetség titkárságát. 

 

Dr. Takács István javasolja, hogy a határidő lejárta előtt emlékeztető e-mailt kapjanak az 

osztálykapitányok. 

Soponyai Géza megjegyzi, lehetséges, hogy az intézkedéssel még inkább csökken a 

versenyzési kedv. Javasolja, hogy az elnökség dolgozzon ki arra stratégiát, hogy ez a tendencia 

megforduljon. Utal arra, hogy egy bajnokság tulajdonképpen egyfajta társasági esemény, 

esetleg ezt az oldalát lehetne erősíteni. 

Rutai István rámutat a hajóosztály kapitány személyének fontosságára: olyan személyt kell 

megválasztani erre a pozícióra, aki összefogja az osztály, szervezi a rendezvényeket, növeli az 

aktivitást. 

Tusnai Gabi emlékeztet arra, hogy korábban volt – eredetileg 2014-ig elfogadott – koncepció, 

amely növelni szerette volna a bajnokságokon induló hajók számát. Ez a hajóosztályok 

ellenállásán megbukott, sőt inkább csökkentették az előírt létszámot!  

Határozati javaslat: Az MVSz elnöksége támogatja a VR bizottság hajóosztályokra vonatkozó 

aktivitási, nyilvántartási javaslatát a hazai versenyrendszerben, egyben a további szakmailag 

indokolt módosítások előkészítésével megbízza a Versenyrendszer bizottságot. A bizottság 

tagjai: Hantó István, Tusnai Tamásné, Böröcz Bence, Brencsán Ábel, Váradi Imre, Holczhauser 

András, Soponyai Géza és Csernussi Gábor. 

 

Név 

55/2014 (08.08) sz. 

határozat 

 igen nem tartózkodik 

Dr. Kollár Lajos - - - 
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Böröcz István x   

Brencsán Ábel x   

Damokos László    

Litkey Farkas x   

Papp István - - - 

Rutai István x   

Siklósi Máté x   

Sükösd Balázs - - - 

Váradi Imre x   

Wossala György - - - 

Zentai István x   

 

  
 

5. napirendi pont: A Magyar Vitorlás Szövetség által szakmailag elismert vitorlástáborok 
 
Brencsán Ábel: Az MVSz oktató és edző továbbképzésének tervezett első állomása a megfelelő 

színvonalon működő Vitorlásiskolák szakmai elismerése. 

A versenysport legfontosabb szegmense az utánpótlás felkutatása, képzése, nevelése. 

Ennek érdekében a legfontosabb célok: 

• A magyarországi képző helyek klaszterének összeállítása. 
• A képző helyek szakmai munkájának feltérképezése, támogatása. 
• Adott képző helyek megjelenésének, külső kommunikációjának, marketing 

tevékenységének segítése. 
• Az elismerési folyamattal a képző helyeken folyó szakmai munka színvonalának 

megtartása, illetve emelése. 
• Annak hivatalos elismerése, hogy adott képző helyek alkalmasak a vitorlássport 

utánpótlás bázisának megfelelő színvonalú növelésére. 
• Az egységes, MVSz által lefektetett elvekre épülő rendszerben elismerést nyert képző 

helyek iránti bizalom növelése. 
 

Az MVSz által meghatározott személyi, tárgyi és oktatás tematikai feltételeknek megfelelő 

iskolák által benyújtott pályázatok, valamint a személyes látogatás eredményének 

függvényében az Képző bizottság javaslata alapján az MVSz elnöksége az alábbi 

tanúsítványokat adja ki: 

„A Magyar Vitorlás Szövetség által szakmailag elismert vitorlástábor” 

Damokos László: Legyen a státusz elnyerésének feltétele az is, hogy a képző hely belép az 

MVSz tagszervezeteinek sorába. 

Siklósi Máté: Javasolja, hogy a Jogi bizottság nézzen utána a Tanúsítvány, illetve a Védjegy 

kérdésének. 

Határozati javaslat: Az MVSz elnöksége bevezeti a „A Magyar Vitorlás Szövetség által 

szakmailag elismert vitorlástábor” tanúsítványt, valamint megalakítja a Képző bizottságot, 
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melynek tagjai: Sigmond András, Brencsán Ábel és Hodács Attila. Az elnökség felkéri a 

bizottságot, hogy készítse el a szükséges dokumentumokat a Jogi bizottság jóváhagyásával 

 

 

Név 
56/2014 (08.08) sz. 
határozat 

 igen nem tartózkodik 

Dr. Kollár Lajos - - - 

    

Böröcz István x   

Brencsán Ábel x   

Damokos László x   

Litkey Farkas x   

Papp István - - - 

Rutai István x   

Siklósi Máté x   

Sükösd Balázs - - - 

Váradi Imre x   

Wossala György - - - 

Zentai István x   

 
 
6. napirendi pont: Technikai bizottság működésének fejlesztése 
 
Brencsán Ábel kifejti, hogy szerinte a Technikai bizottság munkáját erősíteni kell, Csernussi 
Gábortól egy személyben ekkora volumenű munka (felmérés, adminisztráció) nem elvárható, a 
bizottság további négy tagja a napi munkában nem vesz részt.  
Brencsán Ábel rávilágít arra, hogy a versenyrendszer működtetése a Szövetség feladata – ezt a 
Sporttörvény írja elő –, ezért az MVSz-nek kötelessége a bizottság munkájának segítése. 
Szükséges lenne precízen megfogalmazni, hogy mi a Yardstick és a Technikai bizottság pontos 
feladata, fel kellene duzzasztani a létszámot a szükségesre, majd SzMSz-t kellene készíteni, 
amely átláthatóvá teszi a működést. Véleménye szerint ezeket a feladatokat nem lehet 
társadalmi munkában elvégezni.  
Csernussi Gábor elmondja, hogy mi a feladata a Technikai bizottságnak és a felmérőnek. 
Az elnökség tagjai egyet értenek abban, hogy a felmérések eredményeit, adatait a 
Szövetségben kell nyilvántartani, illetve elvárható, hogy hozzáférhető legyen a tagok számára. 
Tusnai Gabi szerint szükséges lenne a regisztrált hajók listájára is, illetve a regisztrált hajók 
technikai paramétereinek nyilvántartására. A technikai paraméterek változásai indokolhatnák a 
YS-szám változásokat is! 
Ember Sándor felteszi a kérdést, hogy az érvényben lévő YS szabályzat megfelelő-e. 
Rutai István javasolja, hogy a témát az Egyebek között tárgyalják tovább, és térjenek át a 
támogatási rendszer megvitatására. 
 
7. napirendi pont: Kékszalag beszámoló 
 
Az idő rövidségére való tekintettel a 46. Kékszalag értékelésére a következő elnökségi ülésen 
kerül sor. 
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8. napirendi pont: a Versenysport bizottság javaslata a válogatási elvek módosításáról 
és a támogatási rendszer megváltoztatásáról 

 
Rutai István: Az elnökség tagjaihoz eljuttatott levélben sportolók és edzők kifogásolták a 
válogatási elvekről hozott elnökségi döntést, amelyet egyébként az elnökség a Versenysport 
bizottság ajánlása alapján hozott. A petíció alapján a VB ismét napirendre tűzte a kérdést.  
Rutai István tájékoztatja az elnökséget a legutóbbi VB ülés eseményeiről (lásd Melléklet), és 
javasolja, hogy az elnökség pontról-pontra szavazzon a módosítási javaslatokról. 
Litkey Farkas kifejti, hogy nincs szakmai indoka annak, hogy megváltoztassák a korábbi döntést. 
Dr. Takács István emlékeztet rá, hogy az elnökségnek sportszakmai döntést kell hozni, 
ugyanakkor megérti azt, hogy az edzőknek, szakvezetőknek az is feladata, hogy 
sportdiplomáciai eszközökkel próbálják versenyzőiket előnyösebb pozícióba hozni. 
Böröcz István emlékeztet rá, hogy a júniusi ülésen az elnökség a VB hosszas vita után kialakult 
konszenzusos előterjesztése alapján hozta meg döntését. 
Litkey Farkas javasolja, hogy aki kvalifikál – amely egy nagyon komoly teljesítmény –, az legyen 
olimpiai válogatott kerettag és kapjon komoly anyagi támogatást a Szövetségtől. 
 
Rutai István szavazásra bocsátja a kérdést: Ki támogatja a Versenysport bizottság Rio 2016 
válogatási elvek I-IV javaslatát? 
 

Név 
/2014 (08.08) sz. 
határozat 

 igen nem tartózkodik 

Dr. Kollár Lajos - - - 

    

Böröcz István  x  

Brencsán Ábel  x  

Damokos László  x  

Litkey Farkas  x  

Papp István - - - 

Rutai István  x  

Siklósi Máté   x 

Sükösd Balázs - - - 

Váradi Imre   x 

Wossala György - - - 

Zentai István  x  

 
Brencsán Ábel módosítási javaslatai az érvényben lévő válogatási elvekre: 
 

I. Abban az esetben, ha a 2014-es vagy 2015-ös VB-n valaki kvalifikációt szerez, akkor ez nem 

jelenti azt automatikusan, hogy a kvalifikációt szerző utazik a 2016-os olimpiára. Az olimpiára 4 

válogató versenyt írunk ki, a 4 eseményből az egyik kiejtő. 

  Válogató versenyek 

  • 2015 Európa-bajnokság 

  • 2016 Miami Világkupa, január 

  • 2016 Európai Világkupa, március (Hyeres vagy Mallorca)  

• 2016 Európai kvalifikációs verseny  
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A válogató értékelése a versenyek végeredményei alapján: 

• Az adott versenyen a versenyző elért eredménye százalékszámítás alapján kerül értékelésre, 
azaz versenyen elért helyezés/versenyen induló hajók létszáma x 100, mely százalékszám 
határozza meg a versenyző versenyen elért pontszámát, kiejtve a legrosszabb versenyt. 

• Amennyiben a válogatón résztvevő egységek hajóosztályonként más versenyt javasolnak 
valamelyik esemény(ek) helyett, tekintettel arra is, hogy a világkupák folyamatban levő 
átalakítása miatt az aspiránsok indulási joga esetleg nem biztosított, úgy a válogatók 
helyszínei és időpontjai módosulhatnak, figyelem bevéve azt az elvet, hogy a válogatók 
intervalluma 2015. július és 2016. április közé essenek. 

• Az olimpián csak az az egység vehet részt, aki a fenti versenyek közül legalább az egyiken a 
nemzetek sorrendjében az adott hajóosztályban elérhető kvótaszámon belül fut és megfelel 
az ISAF olimpiai kvalifikációs szabályainak. 

II. Abban az esetben, ha valakinek csak a 2016-os európai kvalifikációs eseményen sikerül 

indulási jogot szerezni, úgy az utazhat, aki azt megszerezte. 

III. Abban az esetben, ha bármelyik kvalifikációs versenyen egy egység az első 10-be kerül, úgy 

nem kell válogatóznia, ő megy az olimpiára. Ez alól csak az lehet kivétel, ha egy másik egység 

egy másik kvalifikációs versenyen szintén 10-en belül fut. Akkor az I. pontban leírt válogatási 

elvek alapján születik döntés. 

IV. Az MVSz elnöksége kiemelt felkészülési támogatásban részesíti azt az olimpiai kerettagot, aki 

az országnak kvótát szerez a riói olimpiára. 

 

Név 
57/2014 (08.08) sz. 
határozat 

 igen nem tartózkodik 

Dr. Kollár Lajos - - - 

    

Böröcz István x   

Brencsán Ábel x   

Damokos László x   

Litkey Farkas x   

Papp István - - - 

Rutai István x   

Siklósi Máté x   

Sükösd Balázs - - - 

Váradi Imre x   

Wossala György - - - 

Zentai István   x 

 
Rutai István: Az elnökség az alábbi kérdésekben döntsön! 

1. A Vb ülésen Litkey Árpád javasolta, hogy az elnökség által elfogadott támogatási 
elveknek megfelelően, az olimpiai osztályokban a kiosztható 2M Ft nem szerződéses 
sportolóknak járó prémium odaadásának feltételeit módosítsák. 

2. A tavirai jó szereplésért (SL16 osztály) a két versenyző kapjon 500 000 Ft prémiumot. 
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1. Premizálási rendszer megváltoztatása: 
 

Név 
/2014 (08.08) sz. 
határozat 

 igen nem tartózkodik 

Dr. Kollár Lajos - - - 

    

Böröcz István  x  

Brencsán Ábel  x  

Damokos László  x  

Litkey Farkas   x 

Papp István - - - 

Rutai István   x 

Siklósi Máté  x  

Sükösd Balázs - - - 

Váradi Imre  x  

Wossala György - - - 

Zentai István   x 

 
2. 500 000 Ft prémium a tavirai szereplésért a Virág-Gecse egységnek a 2M Ft nem 

szerződéses sportolói alap terhére, a támogatási rendszer megváltoztatása nélkül. 
 

58/2014 (08.08) sz. határozat: Az MVSz elnöksége 500 000 Ft eredményességi prémiumot ítél 
meg a tavirai szereplésért a Virág-Gecse egységnek a 2M Ft nem szerződéses sportolói alap 
terhére. 

 
 

Név 
58/2014 (08.08) sz. 
határozat 

 igen nem tartózkodik 

Dr. Kollár Lajos - - - 

    

Böröcz István x   

Brencsán Ábel x   

Damokos László x   

Litkey Farkas x   

Papp István - - - 

Rutai István x   

Siklósi Máté x   

Sükösd Balázs - - - 

Váradi Imre x   

Wossala György - - - 

Zentai István x   
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9. Egyebek 
 
Zentai István jelezte, hogy már korábban kérte, hogy az elnökség foglakozzon az ORC 
kérdésével. Ezzel együtt úgy ítélte meg – Csernussi Gábor érdemeit elismerve –, hogy ennek 
sem személyi sem tárgyi feltételi nem megfelelőek, így a jelenlegi helyzet nem fenntartható, az 
ORC bevezetése nem érte el a kitűzött célokat. 
Javasolja, hogy a Szövetség hirdessen meg az ORC bevezetésének a jelenleginél magasabb 
színvonalú megvalósítása érdekében pályázatot, melynek sikereként több szakember végezheti 
majd el ezt a felelősségteljes munkát segítve és tehermentesítve a jelenlegi egy főt, valamint a 
szükséges infrastrukturális feltételek is a jelenleginél szélesebb és magasabb színvonalon 
álljanak rendelkezésre. 
 
Ember Sándor elmondja, hogy az elmúlt két évben ORC bajnokságon elindult hajók elégedettek 
voltak a felméréssel, és a bajnokság lebonyolításával. Hiányolja viszont, hogy a 2014-es 
szezonban az MVSz által rendezett túraversenyekre nem lett kiírva az ORC értékelés. 
Holczhauser András válaszában rávilágít, hogy ez ellentmondana a Versenyrendelkezéseknek – 
egy évadban egy adott hajó csak egy hajóosztályban versenyezhet –, ezt a 2015. évi 
Versenyrendelkezések elkészítésénél figyelembe kell venni. 
 
Szóba került még az Összevont cirkálók értékelésénél felmerült probléma. 
 
Litkey Farkas: A YS számok meghatározására alakuljon – a Technikai és a Nagyhajós 
bizottságtól – független YS bizottság.  
 
Soponyai Géza: A Nagyhajós bizottság – tanulmányozva a szabályokat – megállapította, hogy 
több pontos anomáliák vannak a YS rendszerben, ezeket módosították.  
A Nagyhajós bizottság elnöke ígéretet tesz, hogy a Nautic osztályok tagjai elindulnak az ORC 
Bajnokságon, ezzel is támogatva az ORC fejlődését. 
 
Böröcz István elmondja, hogy szerinte nem a Technikai bizottsággal van a probléma, hanem 
azzal, hogy kevés a felmérő. 
 
Rutai István javasolja, hogy a következő elnökségi ülésre pontosítsák a Technikai bizottság 
működésére vonatkozó előterjesztést. Az elnökség tagjai elfogadták a javaslatot. 
Összegezve a hallottakat: A 2014. évi ORC Bajnokság valószínűleg megrendezésre kerül, az 
elnökség törekszik arra, hogy meg is maradjon. Szívesen látná az érintettektől a módosító 
javaslatokat, amelyek a korábban említett problémákat feloldanák. 
 
A Ganz Danubius legénységétől levél érkezett az elnökséghez: kérik a hajó YS száma 
csökkentésének indoklását. (Az ülésen jelen van Kása Mihály.) 
Soponyai Géza válaszában kifejti, hogy a hajó víz alatti részén történtek átépítések, ezáltal a 
hajó „ismeretlen” hajóvá vált. Az ilyen hajók esetében csökken a YS szám, amíg a hajó 
„ismertté” nem válik. Eredmények ismeretében lehet változtatni a YS számon. 
Kása Mihály: Nem talált a szabályozásban olyan kitételt, amely a víz alatti részt venné 
figyelembe. Konkrét számítással kéri alátámasztani a csökkentést. 
 
Rutai István: Az elnökség nevében felkéri a YS bizottságot, vizsgálják meg, hogy a 
szabályoknak megfelelően történt-e a YS szám csökkentése. Erről a következő elnökségi ülésre 
küldjenek egy jelentést. 
 
 
A következő elnökségi ülés: 2014. augusztus 29., helyszín meghatározása később 
   
Jegyzőkönyv lezárva: 21,30 
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Jóváhagyta: Rutai István, levezető elnök 


